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Protokół nr 14/2020 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 17 marca 2020 r. w godz. od 14:30 do 15:20 w sali nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Kamil Klimek – przewodniczący Komisji    

2/ Krystyna Gwiazdowska –wiceprzewodnicząca Komisji  

3/ Zbigniew R. De-Mezer     

4/ Mariola Brygida Karpińska                                     

5/ Jacek Roszkowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/ Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2/ Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta  

3/ Kamil Sznel – Kierownik Biura Prezydenta 

4/ Marcin Szypulski – Kierownik BRM 

5/ Mieszkaniec ul. Franciszkańskiej 

   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Kamil Klimek, który powitał zebranych  

i zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.   Przewodniczący przypomniał, że posiedzenie 

komisji jest nagrywane wyłącznie do użytku wewnętrznego na potrzeby przygotowania protokołu, 

który podlega udostępnieniu na podstawie ustawy o dostępie do informacji publicznej.   

Przewodniczący Komisji wniósł do porządku obrad kolejny punkt dotyczący petycji 

Jerzego Z. w sprawie zamknięcia granic miasta przed wjazdem w obszar miasta turystów, 

zaprzyjaźnionych osób, czy wizyt rodzinnych spoza miasta. Zakaz dotyczyłby do czasu 

wygaśnięcia epidemii, jako punkt 6 porządku obrad. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku: 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

1. Przyjęcie protokołu nr 13/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 lutego 2020 r. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji Adama F. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Andrzeja G. 

4. Rozpatrzenie petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa Dubowo I. 

5. Rozpatrzenie petycji Zofii N. w sprawie sposobu naliczania kosztów za odbiór śmieci. 

6. Rozpatrzenie petycji Jerzego Z. w sprawie zamknięcia granic miasta przed wjazdem  

w obszar miasta turystów, zaprzyjaźnionych osób, czy wizyt rodzinnych spoza miasta. 

7. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1.  

Przyjęcie protokołu nr 13/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 lutego 2020 r. 

Przewodniczący Kamil Klimek poinformował, że nie wniesiono uwag do treści 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, w związku z tym protokół został przyjęty przez 

aklamację. 

 

Ad pkt. 2.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji Adama F. 

– Petycja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

– Stanowisko prezydenta stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Kamil Klimek poinformował, że w piśmie z dnia 17 marca 2020 r. 

zostało przedstawione stanowisko Prezydenta Miasta Suwałk w sprawie portu lotniczego  

w Suwałkach. K. Klimek przypomniał, że Komisja rozpatrywała petycję o podobnej treści, ww. 

autora. Wyżej wymienionej petycji autor wskazał nową koncepcję portu lotniczego, jako 

regionalnego lotniska dla Podlasia pn. „Regionalny port lotniczy Suwałki-Podlasie”. 

Prezydent Cz. Renkiewicz stwierdził, że Miasto nie planuje budowy portu lotniczego oraz 

terminalu pasażerskiego byłoby to obecnie ekonomicznie nieuzasadnione. Miasto nie posiada 

środków finansowych na rozbudowę lotniska, na infrastrukturę potrzebną do funkcjonowania. 

Miasto nie będzie uruchamiać stałych połączeń lotniczych do Suwałk. Prezydent poinformował, 

że zostanie przekazany majątek w trwały zarząd do ZDiZ w Suwałkach.   

Radny J. Roszkowski, potwierdził, że petycja jest tożsama z poprzednią, nie ma w niej 

znaczących nowych pytań, czy wniosków. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia 

petycji Adama F. 

– Opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Projektu uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Projekt uchwały został przekazany Przewodniczącemu Rady Miejskiej celem 

przedłożenia na XX sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt. 3  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Andrzeja G. 

– Petycja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

– Pismo Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego z dnia 19 lutego 2020 r. stanowi załącznik   

nr 7 do protokołu. 

– Pismo prezydenta z dnia 25 lutego 2020 r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

–Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada w Suwałkach - 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek poinformował, że członkowie Komisji otrzymali 

stanowisko Prezydenta Miasta Suwałk z dnia 25 lutego 2020 r. oraz projekt uchwały w sprawie 
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przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 

ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada w Suwałkach wraz z materiałami na posiedzenie komisji.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz, przedstawił projekt uchwały o przystąpieniu do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic Franciszkańskiej  

i 11 Listopada w Suwałkach, który będzie procedowany na najbliższej sesji Rady Miejskiej.  

Po podjęciu uchwały rozpocznie się procedura planistyczna, będą przyjmowane wnioski 

mieszkańców w ramach procedury do ww. planu.  

Mieszkaniec ulicy Franciszkańskiej nadmienił, że jest dużo różnych pomysłów na 

zagospodarowanie tego terenu. Mieszkańcy po rozmowach wspólnoty mieszkaniowej 

zaproponowali budowę ciągu komunikacyjnego (droga, ścieżka rowerowa, chodniki i miejsca 

parkingowe). 

Radna M.B. Karpińska, podziękowała za właściwe podjęcie decyzji w sprawie 

przystąpienia do opracowania nowego planu zagospodarowania przestrzennego tego rejonu 

miasta. Radna przypomniała, że była za utworzeniem na tym obszarze miejsc zielonych.   

Radny K. Klimek, podzielił się swoimi postrzeżeniami dotyczącymi ww. terenu, który jest 

bardzo zabudowany, na którym faktycznie brakuje miejsc parkingowych i terenów zielonych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Z. Przełomiec przypomniał o spotkaniach w ramach 

przyjęć interesantów i rozmowach z mieszkańcami ul. Franciszkańskiej, z których wynikało,  

że miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego powinny być szeroko omawiane  

i dyskutowane z zainteresowanymi mieszkańcami.  

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uwzględnienia petycji 

Andrzeja G. 

– Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

– Projektu uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Projekt uchwały został przekazany Przewodniczącemu Rady Miejskiej celem 

przedłożenia na XX sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt.4 

Rozpatrzenie petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa Dubowo I. 

– Petycja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

– Projektu uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 18 lutego. Komisja podjęła decyzję w zakresie przekazania 

ww. sprawy Prezydentowi Miasta Suwałk i podjęcie dalszych czynności związanych  

z przeprowadzeniem konsultacji społecznych. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały,  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Suwałk dotyczących 

zniesienia sołectw, który został przekazany członkom komisji wraz z materiałami na komisję. 

Prezydent Cz. Renkiewicz, stwierdził, że dopiero po konsultacjach społecznych będzie 

można rozpatrzeć petycję. Konsultacje społeczne są jedynym prawnym trybem ewentualnej 

likwidacji sołectw.   
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Przewodniczący K. Klimek stwierdził, że rozstrzygnięcie petycji nastąpi po konsultacjach 

społecznych. W wyniku konsultacji będą znane oczekiwania mieszkańców, co do likwidacji 

sołectw. Prezydent Cz. Renkiewicz, przypomniał, że wyniki konsultacji społecznych nie są dla 

radnych wiążące.  

Komisja zadecydowała, że petycja będzie rozpatrzona na posiedzeniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, po przeprowadzeniu konsultacji społecznych.    

 

Ad pkt.5 

Rozpatrzenie petycji Zofii N. w sprawie sposobu naliczania kosztów za odbiór śmieci. 

– Petycja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

– Odpowiedź Prezydenta Miasta Suwałk z dnia 17 marca 2020 r. - stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.  
 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił petycję, która wpłynęła do Biura Rady 

Miejskiej, w dniu 12 lutego 2020 r. w sprawie sposobu naliczania kosztów za odbiór śmieci.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który będzie procedowany na 

najbliższej sesji Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na lata 2020-2021, który wychodzi na przeciw osobom samotnym z niskimi 

dochodami. Prezydent przedstawił i omówił szczegółowo ww. program, który będzie realizowany 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, polegający na tym, że osoba o niskich dochodach 

najpierw zapłaci 33 zł, a następnie złoży wniosek do MOPRu, raz na pół roku i na podstawie 

tego wniosku MOPR będzie zwracał każdego miesiąca 13 zł.    

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna, poinformował, że ww. sprawa od miesiąca była 

konsultowana z różnymi środowiskami. W spotkaniach uczestniczyli również przedstawiciele 

klubów i ugrupowań Rady Miejskiej, ze spotkań wynikało, że nie było woli radnych do zmiany 

metody naliczania opłaty za śmieci. Dyskusja polegała nad tym, czy gospodarstwa jednoosobowe 

wyodrębnić, jako odrębną grupę, czy też zrobić program osłonowy i skierować pomoc tylko do 

osób samotnych - nisko sytuowanych.    

Przewodniczący K. Klimek zarekomendował wniosek o nieuwzględnienie petycji Zofii N.  

  

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku o nieuwzględnienie petycji: 

za   głosowało    – 2 radnych  

przeciw    – 2 radnych 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja nie wypracowała opinii w przedmiotowej sprawie.  

 

Ad pkt.6 

Rozpatrzenie petycji Jerzego Z. w sprawie zamknięcia granic miasta przed wjazdem  

w obszar miasta turystów, zaprzyjaźnionych osób, czy wizyt rodzinnych spoza miasta. 

– Petycja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił petycję, która wpłynęła do Biura Rady 

Miejskiej, w dniu 16 marca 2020 r., wraz z opinią radcy prawnego, co do sposobu załatwienia 

wyżej wymienionej sprawy. Przewodniczący podsumował rozmowę i poinformował, że 

podmiotem właściwym do rozpatrzenia ww. petycji jest Wojewoda Podlaski - stosownie do art. 

11 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. poz.374).  
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Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku o przekazanie petycji Wojewodzie 

Podlaskiemu: 

 

za   głosowało    – 4 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

 

 

Ad pkt.7 

Wolne wnioski. 

 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

    Przewodniczący  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

    

                Kamil Klimek  

 

 

 

    
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


